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Idrettens grasrotopprop: Se oss, hør oss! 
 

I disse dager pågår det regjeringsforhandlinger etter en valgkamp hvor idretten nesten ikke har vært 

debattert og hvor idrettspolitikk ikke har vært godt nok prioritert. Vi er redd for at idretten skal bli 

nedprioritert i Stortingets arbeid og regjeringens politiske plattform hvis ikke vi blir sett og hørt. 

Idrettens grasrotopprop har en klar og tydelig forventning om et idrettsløft hvor den frivillige 

bevegelsen får gode vilkår for å utvikle seg positivt etter en svært krevende tid med koronapandemien.  

 

I hele landet bidrar idrettsbevegelsen hver dag med tilbud som gir mennesker mulighet til å være i 

fysisk aktivitet. Her skapes gode opplevelser og mennesker får vennskap og sosiale nettverk gjennom 

idrettens fellesskap. Det er bra i det forebyggende arbeidet, godt for folkehelsen og det slår positivt ut 

på samfunnsregnskapet.  

  

Det er over 2,1 millioner medlemskap i idrettsbevegelsen, den største frivillige folkebevegelsen i 

Norge. Utvikling av gode idrettsanlegg for egenorganisert og organisert idrett er avgjørende for å legge 

til rette for aktivitetstilbudet. Ønsker du å slutte deg til oppropet? Sjekk ut Facebooksiden vår her: 

https://www.facebook.com/groups/1053791575366320/ 

 

Våre krav til en ny regjerings politiske plattform: 

 

• Vi mener at idrettsbevegelsen må stimuleres med mer penger til å skape et rikt aktivitetstilbud 

i hele Norges langstrakte land. 

• Vi ber om at Stortinget, som et koronatiltak for å stimulere idretts, arbeids- og næringsliv i en 

krevende tid prioriterer utvikling av nye idrettsanlegg. 

• Vi krever at den nye regjeringens politiske plattform viser ambisjoner om å fjerne ventetiden 

på tildeling og utbetaling av spillemidler til idrettsanlegg. 

• Vi mener at det umiddelbart må bevilges nok midler til å fjerne etterslepet på spillemidler i 

statsbudsjettet for 2022 og justere statsstøtten mot nye byggetekniske krav og prisstigning. 

• Vi ber om at momskompensasjon til bygging og drift av idrettsanlegg forenkles, at ventetiden 

fjernes og at ordningen gjøres automatisk. 

• Vi mener at fjerning av ventetid på tildeling og utbetaling av spillemidler og 

momskompensasjon vil stimulere til at det raskt kan investeres i nye idrettsanlegg. 

https://www.facebook.com/groups/1053791575366320/
https://www.facebook.com/groups/1053791575366320
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Fakta: 

 

• Anleggsdekningen på landsbasis følger i utgangspunktet befolkningsutviklingen (NIF, 2016). Det vil 

altså si at det ikke kan argumenteres med at det bygges for mange anlegg enn det er behov for 

eller mer enn det er dekning for i spillemiddelordningen. 

• Det har vært stor vekst i søknadssum til spillemiddelordningen (både anlegg til egenorganisert og 

organisert idrett). Hovedtildelingen av spillemidler har ikke fulgt denne veksten. Det har over tid 

blitt opparbeidet et etterslep (pukkeleffekt), slik at på tross av økte tildelinger til spillemidler så 

har man ikke klart å innhente etterslepet og ventetiden har blitt forsterket.  

 

Spillemidler: 

 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 

Antall søknader 2 948 3 027 3 280 3 487 3 738 3 406 3 466 - 

Søknadssum 3 032 3 305 3 877 4 116 4 469 4 920 5 807 5 960 

Disponible midler 734 861 1 059 1 197 1 321 1 430 1 492 1 440 

Etterslep 2 298 2 444 2 818 2 919 3 148 3 490 4 315 4 520 

Ventetid tildeling (år) 3,1 2,8 2,7 2,4 2,4 2,4 2,9 3,2 

 

 

• Etterslepet var 4,5 milliarder kroner i 2020. Etterslepet er nær doblet siden 2013. Økning på 1,5 

milliarder kroner siden 2018. Ventetiden økte med 0,8 år fra 2018 til 2020.  

 

Det statlige tilskuddet fra spillemidlene er det viktigste bidraget til å realisere anlegg, det utgjør en 

vesentlig del av anleggsfinansieringen, og det er avgjørende for å tilrettelegge for at befolkningen kan 

drive med fysisk aktivitet.  

 

 

Fylkesvis ventetid på tildeling av spillemidler: 
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Momskompensasjon:  

Full momskompensasjon for idretten og idrettsanlegg er også svært viktig, og dette er i utgangspunktet 

noe alle politiske partier slutter seg til. Men det er svært utfordrende at idretten må gjennom en 

krevende byråkratisk prosess med å dokumentere, søke, vente på tilsagn og deretter vente på å få 

utbetalt momskompensasjonen. Samtidig er det kun mulig å søke om momskompensasjon én (-1-) 

gang i året, noe som skaper unødvendig frustrasjon og ventetid. 

 

• Spillemidler og momskompensasjon burde være forenklet, uten ventetid og automatisk tildelt. 

 

 

År Godkjente søknader Godkjent søknadsbeløp Avkorting 

2010 53 14,3 - 

2011 76 21 0 

2012 175 60,4 10,6 

2013 212 63,8 0 

2014 292 113,81 0,02 

2015 407 171,9 0 

2016 396 191,8 0,2 

2017 459 169,3 0 

2018 474 304 0 

2019 517 271 0 

2020 502 289,5 0 

 

 

 

Oppsummert: 

Bare på Vestlandet er det utestående over 1 milliard kroner i spillemidler som skal tildeles og utbetales 

idrettslagene, kommunene og støttespillere. Ventetiden er på 3,5 år. I denne ventetiden må 

idrettslagene og kommunene betale dyre renter (og avdrag) på investeringer de har gjort i 

idrettsanlegg. Penger som burde gått til aktivitetstilbud. Eksempler:  

 

• Strandebarm IL betaler omkring kroner 80.000,- i året i renter på forskuttering av spillemidler på 

2,2 millioner kroner.  

• Halsnøy IL betaler omkring kroner 180.000,- i året i renter på forskuttering av spillemidler på 3 

millioner kroner. (Høy rente fordi de ikke har pant i lånet). 

• Fet Arena As betaler 2.65 millioner kroner i renter og avdrag på forskuttering av spillemidler på 6,3 

millioner kroner. 

• Åsane Arena ville hatt omkring 6,6 millioner kroner i året i utgifter til renter og avdrag i påvente av 

spillemidler hvis ikke Trond Mohn hadde forskuttert 220 millioner kroner i mva og spillemidler. 

 

Lang ventetid på tildeling og utbetaling av spillemidler gjør at nye investeringer i anlegg fra idrettslag, 

kommuner og gode støttespillere stagnerer.  

 

De fleste idrettsanlegg godkjennes for tilskudd til spillemidler på mellom en fjerdedel og en tredjedel 

av investeringskostnadene. Det vil si at den frivillige idretten, private givere og kommunene tar den 
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største belastningen av investeringene. Det er et tankekors gitt hvor viktig aktivitet og idrett er for 

folkehelsen og hvilke positive utslag det har på samfunnsregnskapet. 

 

Tiden er overmoden for at politikerne setter av 4,5 milliarder kroner i statsbudsjettet for 2022 for å 

fjerne ventetiden på spillemidler. Idretten har fått tilsagn på pengene, det er meningsløst med flere 

års ventetid. Når ventetiden er fjernet må det sikres nok spillemidler i tildelingene til å møte det årlige 

behovet. Vi ber om at momskompensasjon til bygging og drift av idrettsanlegg forenkles, at ventetiden 

fjernes og at ordningen gjøres automatisk. Mindre byråkrati – slipp idretten fri. 

 

 

Kjære politikere! Dette er idrettens grasrotopprop. Se oss, hør oss! 

 
Ønsker du å slutte deg til oppropet? Sjekk ut Facebooksiden vår her: 

https://www.facebook.com/groups/1053791575366320/ 

 

 

 
Dag Jarle Aksnes   Roar Andersen 

Styreleder Idrettsrådet i Bergen   Daglig leder Idrettsrådet i Bergen 

 

 

Hans Dankertsen   Pål Hafstad Thorsen   Sverre Sørnes   

Daglig leder Fana IL   Daglig leder Sædalen IL   Strandebarm IL  

 

 

Roald Bruun Hansen        Marit Østervold 

Daglig leder Åsane Arena       Daglig leder Gneist IL 

 

 

Erik Tonheim         Knut Aarbakke 

Daglig leder Kalandseid IL       Daglig leder Bjarg IL 
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